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Protokół Nr 70 

z obrad siedemdziesiątej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 31.01.2024r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w sali Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – 14:45. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku  

w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane 

przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 13 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023r. 

poz. 40 ze zm.). 

 

Radny nieobecny usprawiedliwiony - p. Marian Chęś oraz p. Stanisław Wegner. 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury 

w Więcborku        - Joanna Soja-Tońska 

5. Redaktor „Krajna TV”      - Maciej Bór 

6. Redaktor Tygodnika „Wiadomości Krajeńskie”   - Robert Lida 

W I części obrad uczestniczył Poseł na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej p. Piotr Król 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LXVIII sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Przyjęcie protokołu z LXIX sesji Rady Miejskiej w Więcborku 

6. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

7. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 
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10. Informacja Dyrektor Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku na temat 

realizacji zadań w roku 2023 i prezentacja planowanych przedsięwzięć na rok 2024. 

11. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku z realizacji planu pracy 

Rady za rok 2023. 

12. Sprawozdania Komisji stałych RM z realizacji planów pracy za rok 2023. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2024 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie pomników przyrody „Aleja Dębowa Runowo Krajeńskie - 

Borzyszkowo” 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na 

terenie Gminy Więcbork w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 

17. Wolne wnioski i informacje. 

18. Zakończenie. 

 

Do porządku obrad nie wniesiono zmian. 

Ad.4-5 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że protokół z XLVIII  

i LXIX sesji zostały napisane. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy 

ewentualnie ktoś z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc 

poddano protokoły pod głosowanie. 

Protokół z XLVIII sesji RM – 20.12.2023 r. 

Obecnych 13 radnych 

Za przyjęciem głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024  

Protokół z LXIX sesji RM – 28.12.2023 r. 

Obecnych 13 radnych 

Za przyjęciem głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024  

Ad.6 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

 

12.01.2024 r. – Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku wraz z Burmistrzem 

Więcborka uczestniczyła w spotkaniu noworocznym samorządowców na zaproszenie Biskupa 

Diecezji Bydgoskiej Krzysztofa Włodarczyka /miejsce: Centrum Kultury Katolickiej 

„WIATRAK” w Bydgoszczy/. 

14.01.2024 r. – udział Przewodniczącej RM wraz z radnymi na Koncercie Reprezentacyjnej 

Orkiestry Wojska Polskiego w ramach obchodów 104 rocznicy powrotu Więcborka do granic 

RP /miejsce: hala sportowa - widowiskowa przy Szkole Podstawowej Nr 1 w Więcborku/. 

18.01.2024 r. – udział wraz z Burmistrzem Więcborka w posiedzeniu Konwentu Powiatu 

Sępoleńskiego oraz Rady Stowarzyszenia Obszaru Prowadzenia Polityki Terytorialnej 

/Miejsce: Starostwo Powiatowe w Sępólnie Krajeńskim/. 

21.01.2024 r. - udział w obchodach 104 rocznicy powrotu Więcborka do granic RP – złożenie 

kwiatów i zniczy pod Pomnikiem „Orła Białego” i udział we mszy świętej w intencji 

Ojczyzny. W tych uroczystościach, oprócz Przewodniczącej RM, Radę Miejską 

reprezentowali Radni: Stanisław Piłka i Henryk Szwochert – Wiceprzewodniczący RM  

w Więcborku. Tego samego dnia Przewodnicząca RM uczestniczyła w wernisażu wystawy  

p. Zbigniewa Jastrowskiego, pn.: „Pejzaż s/Krajny i nie/s/Krajny”/miejsce: Centrum 

Aktywności Lokalnej” w Więcborku/. 

30.01.2024 r.- udział w posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: 

Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 

Ad.7 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

20.12.2023  r. – udział w spotkaniu opłatkowym w radnymi Rady Miejskiej w Więcborku 

/miejsce: Restauracja „Pod Koroną” w Więcborku/. 

21.12.2023 r. – udział w spotkaniu opłatkowym z uczestnikami i pracownikami 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku, a następnie w przekazaniu sprzętu 

zakupionego z dofinansowania pozyskanego przez Gminę Więcbork z Rządowego Funduszu 

Sprawiedliwości, który doposażył jednostki OSP w Runowie Krajeńskim, Sypniewie  

i Więcborku. Wartość przekazanego sprzętu, to 60.000, 00 zł /miejsce: Centrum Aktywności 

Lokalnej” w Więcborku/. Tego samego dnia miało miejsce spotkanie Burmistrza  

z Dyrektorem „ENEA Oświetlenie” p. Marcinem Woźniakiem w sprawie planowanej do 

realizacji modernizacji oświetlenia ulicznego z sodowego na ledowe. W tym spotkaniu 

uczestniczył również Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg UM  

w Więcborku p. Tomasz Fifielski /miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka/. 

22.12.2023 r. – podpisanie umowy na budowę kanalizacji sanitarnej w ciągu ulic: 

Potulickich, Biskupa Andrzeja Zebrzydowskiego i Zamkowej w Więcborku. Umowa została 

podpisana z p. Mariuszem Nowogórskim właścicielem Firmy „WIMAR” z Koronowa. 
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Termin realizacji zadania – 22 czerwca 2024 r.. Wartość po zdania przetargu, to 855.232, 79 

zł. Burmistrz nadmienił, że w roku 2024 w ciągu ww. ulic Gmina Więcbork zamierza 

zrealizować nową nawierzchnię z kostki betonowej oraz budowę sieci kanalizacji deszczowej. 

24.12.2023 r. – udział we mszy św. i spotkaniu wigilijnym z mieszkańcami i pracownikami 

Domu Pomocy Społecznej w Suchorączku. 

28.12.2024 r. – udział w sesji nadzwyczajnej Rady Miejskiej w Więcborku. 

29.12.2023 r. – udział we mszy św. i uroczystościach jubileuszu 50-lecia pożycia 

małżeńskiego Państwa Zofii i Józefa Świerczewskich. 

5.01.2024 r. – wraz z Zastępcą Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego p. Kamilą Manowską, 

Burmistrz Więcborka złożył życzenia i przekazał kwiaty z okazji 102 urodzin, mieszkance 

Więcborka p. Teodozji Kubickiej. 

8.01.2024 r. – Burmistrz Więcborka wraz ze Skarbnik Gminy Więcbork podpisał umowę na 

prowadzenie obsługi bankowej Gminy Więcbork z Bankiem Spółdzielczym w Więcborku 

reprezentowanym przez Prezesa Zarządu p. Adama Trzosa. Wyłonienie banku nastąpiło  

w postępowaniu przetargowym. 

12.01.2024 r. – wspólnie z Przewodnicząca RM w Więcborku Burmistrz uczestniczył  

w noworocznym spotkaniu samorządowców na zaproszenie Biskupa Diecezji Bydgoskiej 

Krzysztofa Włodarczyka /miejsce: Centrum Kultury Katolickiej „WIATRAK”  

w Bydgoszczy/. 

14.01.2024 r. – udział w Koncercie Reprezentacyjnego Zespołu Artystycznego Wojska 

Polskiego zorganizowanego w ramach 104 rocznicy powrotu Więcborka do granic RP 

/miejsce: hala sportowa - widowiskowa przy Szkole Podstawowej Nr 1 w Więcborku/. 

16.01.2024 r. – udział w debacie, pt.: „Uchwała antysmogowa - dobro, czy zło?”. W debacie 

wzięło udział blisko 200 osób, między innymi, Dyrektor Regionalnego Centrum Onkologii 

prof. Janusz Kowalewski, Prezes Centrum Naukowo-Technologicznego im. Jana 

Czochralskiego  prof. Bogusław Buszewski. Debata była zorganizowana przez Marszałka 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego, na której zostały przedstawione zagrożenia płynące  

z tzw. niskiej emisji. Autorytety wypowiadające się w tym temacie wyrażają stanowisko 

niebudzące wątpliwości, jak bardzo szkodliwa jest niska emisja. Niemniej Burmistrz 

Więcborka ma świadomość, że uczestnicy debaty, jak również zdecydowana większość 

mieszkańców województwa kujawsko-pomorskiego zdają sobie sprawę z tej szkodliwości  

i w tej materii nikogo nie trzeba przekonywać. Kluczowym elementem debaty były 

rozważania, co dalej z uchwałą antysmogową, która zakłada od 1 stycznia 2024 r. zakaz 

używania kotłów pozaklasowych. W dalszej kolejności przez mieszkańcami konieczność 

eliminacji kotłów klasy III i IV. Skala problemu jest bardzo duża. Według informacji 

Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego na terenie województwa udało się do tej 

pory wymienić około 100 tysięcy kotłów, a pozostało jeszcze 128 tysięcy. Samorządowcy 

wnioskują o wydłużenie terminu dokonania wymiany z uwagi na bardzo ograniczone 

możliwości finansowe mieszkańców miast, gmin i wsi w całym województwie kujawsko-

pomorskim. Kwintesencją tego spotkania było ustalenie i propozycja Marszałka, póki, co 

niewiążąca, że powstanie Zespół, który będzie się zajmował tym zagadnieniem oraz 

możliwością wydłużenia terminu i podjęcia nowej uchwały Sejmiku Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego. Padła również propozycja, żeby gminy same dookreśliły termin 

graniczny realizacji tego ogromnego i potrzebnego przedsięwzięcia na podstawie 
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przeprowadzonej inwentaryzacji i Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków. Gmina 

Więcbork w dniu sesji złożyła wniosek o środki w ramach Programu „Ciepłe Mieszkanie”, 

skierowanych do właścicieli i najemców lokali mieszkalnych oraz Wspólnot Mieszkaniowych 

(przyp. Program „Czyste Powietrze” skierowany do właścicieli domów jednorodzinnych) na 

kwotę 5.000.000, 00 zł. 

18.01.2024 r. – udział posiedzeniu Zarządu Stowarzyszenia Obszaru Prowadzenia Polityki 

Terytorialnej Sępólna Krajeńskiego w Starostwie Powiatowym w Sępólnie Krajeńskim,  

a następnie uczestniczył w Konwencie Powiatu Sępoleńskiego, na którym omówiono kwestie 

związane z transportem publicznym na terenie powiatu sępoleńskiego i organizacją 

Powiatowych Targów Pracy /miejsce: Starostwo Powiatowe w Sępólnie Krajeńskim/. 

20.01.2024 r. – udział w otwarciu i podsumowaniu Gminnego Turnieju Piłki Nożnej 

Ochotniczych Straży Pożarnych. Zwycięzcy - OSP Sypniewo i Więcbork będą 

reprezentowały gminę Więcbork na rozgrywkach powiatowych.  

21.01.2024 r. - udział w uroczystościach związanych z obchodami 104 rocznicy powrotu 

Więcborka do granic RP – złożenie kwiatów i zniczy pod Pomnikiem „Orła Białego” i udział 

we mszy świętej w intencji Ojczyzny. Wśród zaproszonych gości w uroczystościach wzięła 

udział Poseł na Sejm RP p. Iwona Kozłowska oraz Wicewojewoda Kujawsko-Pomorski  

p. Piotr Hemmrling. W tym dniu Burmistrz wziął również udział w wernisażu wystawy  

p. Zbigniewa Jastrowskiego, pn.: „Pejzaż s/Krajny i nie/s/Krajny” towarzyszącej obchodom 

ww. rocznicy /miejsce: Centrum Aktywności Lokalnej” w Więcborku/. 

22.01.2024 r. – udział w spotkaniu z mieszkańcami gminy Więcbork zainteresowanych 

uzyskaniem dofinansowania na odbudowę stawów wodnych do 5 tys. m² i głębokością do 

3m² w ramach inwestycji B331 „Inwestycje w zwiększanie potencjału zrównoważonej 

gospodarki wodnej na obszarach wiejskich”- Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększenia 

Odporności. Omówiono w tym zakresie również niezbędne procedury zgłoszeń wodno-

prawnych. 

26.01.2024 r. – udział w spotkaniu z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim p. Michałem 

Sztyblem. Podczas spotkania omówiono ogólną sytuację w gminie Więcbork oraz planowane 

inwestycje w roku 2024 i latach następnych. 

27.01.2024 r. - udział w zebraniu sprawozdawczym Koła Gospodyń Wiejskich w Śmiłowie 

/miejsce: Świetlica wiejska sołectwa Śmiłowo/ oraz w zebraniu sprawozdawczym OSP 

Lubcza /miejsce: świetlica wiejska sołectwa Lubcza/. 

28.01.2024 r. – udział w otwarciu oraz podsumowaniu Turnieju „Baśki” o Puchar Burmistrza 

Więcborka /miejsce: hala sportowa - widowiskowa przy Szkole Podstawowej Nr 1  

w Więcborku/. 

29.01.2024 r. – udział w uroczystości obchodów 50-lecia pożycia małżeńskiego sześciu par  

z terenu gminy Więcbork /miejsce: Centrum Aktywności Seniora w Więcborku/. 

30.01.2024 r. - udział w posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: 

Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych oraz posiedzeniu Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku.  

W tej części obrad Przewodnicząca RM udzieliła głosu Posłowi Na Sejm RP p. Piotrowi 

Królowi. 
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Rozpoczynając Poseł na Sejm RP podziękował za zaproszenie na obrady Sesji Rady 

Miejskiej w Więcborku, jakie otrzymał od Przewodniczącej RM oraz Burmistrzowi 

Więcborka. Wspomniał, że ostatnia jego wizyta miała miejsce w gminie Więcbork przy 

okazji odbywających się Dożynek, które były „smaczne”, wspomina je z wielkim 

sentymentem i jeżeli zostanie ponownie na takie wydarzenie zaproszony w tym roku, na 

pewno z tego zaproszenia skorzysta. Podkreślił, że cieszy się z obecności w samorządzie, 

gdyż uważa, że kontakt parlamentarzysty ziemi bydgoskiej z jej samorządami jest, jego 

zdaniem, niezwykle istotny. Ponieważ jest to jego pierwsza wizyta po wyborach, swoje 

podziękowania skierował do mieszkańców gminy Więcbork, którzy ponownie obdarzyli go 

zaufaniem, co odbiera, jako wielki zaszczyt. Przekazał, że w obecnej kadencji Sejmu 

podobnie, jak w poprzedniej, jest członkiem Komisji Infrastruktury. Pomimo, że pomimo 

tego, że wiele udało się zrobić w latach poprzednich na ziemi bydgoskiej, to sporo rzeczy 

zostało jeszcze do zrobienia i w tym obszarze stara się cały czas aktywnie działać. Podkreślił 

też swoją otwartość na problemy i potrzeby zgłaszane przez więcborski samorząd, zachęcając 

jednocześnie do takiego z nim kontaktu. W samorządach szuka obszarów, w których może 

współpracować, dlatego też nie będzie wypowiadał się na temat bieżących spraw 

politycznych. Zauważył też, że w najbliższym czasie, to w samorządach nastąpi czas 

weryfikacji, więc wszystkim tym, którzy będą ponownie kandydować, życzył reelekcji, bo ta 

jest najlepszą oceną ich działań w poprzednich latach. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję nawiązując do informacji Burmistrza Więcborka  

w sferze działań dotyczących działań związanych z ograniczeniem niskiej emisyjności  

i koniecznością wymiany źródeł ciepła. Mówiła, że Gmina Więcbork jest żywo 

zainteresowana tymi sprawami, a kwestie te są niezwykle istotne zarówno dla właścicieli 

domów jednorodzinnych, jak i mieszkańców budynków wielolokalowych oraz dla 

Zarządzających Gminnymi Zasobami Mieszkaniowymi. W tym kontekście pytała Posła RP: 

• czy istnieje szansa na wydłużenie terminu dokonania takiej wymiany, a tym samym 

urealnienia realizacji tego przedsięwzięcia – jest to związane z tym, że po pierwsze nie ma 

na to wystarczających środków finansowych, po drugie problematyczny jest wybór 

alternatywy, tj., na jakie ostatecznie źródło ciepła się zdecydować; 

• czy możliwe jest rozszerzenie kręgu beneficjentów Programów związanych  

z dofinansowaniem wymiany źródeł ogrzewania o osoby prawne: „Wspólnoty 

Mieszkaniowe” „Spółdzielnie Mieszkaniowe” /Obecnie dedykowane w tym zakresie 

Programy skierowane są wyłącznie do osób fizycznych/. 

Poseł RP. p. Piotr Król odpowiedział, że pierwszą odpowiedzią na realizację polityki 

ograniczania niskiej emisji był program „Czyste Powietrze” prowadzony przez Narodowy 

Fundusz Ochrony Środowiska. Dotyczy on wymiany piece, miedzy innymi na piece gazowe, 

ale kłopot jest taki, że nie wszędzie jest możliwość podłączenia się do sieci gazowej – nie 

wszędzie jest gaz ziemny. Ponadto po pojawieniu się COVID, koszty wymiany znacznie 

wzrosły i finansowanie zaprogramowane przez Narodowy Fundusz dużo wcześniej, okazało 

się niewystarczające. Uważał, że wspomniany powyżej Program powinien być 

kontynuowany, ale z uwzględnieniem obecnych stawek rynkowych, a daty, o których 

wspomniała Przewodnicząca RM, spowolnić.  Poseł RP zobowiązał się do przekazania 

pytania Przewodniczącej RM w formie interpelacji do Ministra Klimatu  

i Środowiska, a kopia jej zostanie przesłana Przewodniczącej RM w Więcborku. 

Radny Jan Antczak zabrał głos w sprawie, jego zdaniem bezpodstawnych cyklicznych 

roszad stanowiskowych w nadleśnictwach. Przedstawił, to na przykładzie lokalnych struktur 
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wyrażając swoje głębokie oburzenie i niezrozumienie dla takich działań, które szkodliwie 

wpływają na współpracę. 

Poseł RP. p. Piotr Król stwierdził, że sam ma dobre doświadczenia z tym środowiskiem, bo 

wiele cennych inicjatyw z leśnikami udało mu się przeprowadzić. Niemniej, na samym 

wstępie zastrzegł, że nie chce odnosić się do spraw politycznych i tego, chciałby się trzymać. 

Zasadniczo każda nowa władza ma tendencję, że niekoniecznie patrzy na kompetencję, a chce 

mieć ludzi, których zna i którym ufa. Ona sam chciałby, aby w tej materii decydowały 

kompetencje i doświadczenie ludzi. Na pewno dobre inicjatywy należy zgłaszać do instytucji 

i oczekiwać ich realizacji. 

Radna Beata Lida powróciła do spraw poruszonych przez Przewodnicząca RM, tj. kwestii 

Programu „Czyste Powietrze” i innych związanych z tą problematyką, wniosła o to, aby ich 

zapisy uwzględniały korzystniejsze relacje dotacyjne dla osoby składającej wniosek  

o dofinansowanie, w tym w szczególności uwzględniały grupę emerytów i rencistów, dla 

których finalizacja wymiany pieca, przy uwzględnieniu dochodów, jest na dziś praktycznie 

nieosiągalna /pochylenie się nad grupą społeczną z niskimi dochodami/. 

Radny Andrzej Wenda z kolei zwrócił w tym aspekcie uwagę na to, że zapisy Programów,  

o których mowa uwzględniają wsparcie możliwości wymiany źródeł ciepła. Kolejną istotną  

w tej materii rzeczą, byłoby wprowadzenie rozwiązań systemowych, pozwalających 

mieszkańcom na utrzymanie zainstalowanych źródeł ciepła. Według radnego tą część 

finansowego udźwignięcia kosztów eksploatacji nowego źródła ciepła całkowicie się obecnie 

pomija. 

Burmistrz Więcborka stwierdził, że należy podkreślić to, że od pewnego czasu mamy do 

czynienia z bardzo poważnym kryzysem energetycznym, ale też i duży problem z ubóstwem 

energetycznym. Jest świadomość tego, że wymienić kocioł, to jedna sprawa, natomiast 

wymienić na optymalne źródło ciepła, na które później będzie korzystającego stać utrzymać, 

to w tej chwili wielki dylemat. W tej chwili docierają do nas niepokojące sygnały związane  

z realizacją Programu „Czyste Powietrze”. Kwestia dotyczy firm realizujących 

przedsięwzięcie. Część z nich pomaga potencjalnemu beneficjentowi przebrnąć przez proces 

złożenia wniosku, proces inwestycyjny, niejednokrotnie umożliwiają skredytowanie na krótki 

czas tego przedsięwzięcia. Okazuje się jednak, że część osób – beneficjentów nie ma 

praktycznie żadnych dochodów, a docierają do nich firmy, które powodują wymianę źródła 

ciepła np. na pompę ciepła w budynku, gdzie do pełnej termomodernizacji dużo brakuje  

i niepokojące jest fakt, że mieszkaniec, co prawda będzie miał wymienione źródło ciepła, ale 

nie będzie w stanie sfinansować późniejszych rachunków za prąd. Firma, która instaluje 

urządzenie nie bierze za to odpowiedzialności, ale zostawi z tym problemem mieszkańca,  

a ten koniec końców zwróci się o pomoc do instytucji gminnych. Niewątpliwie Gmina 

Więcbork też padła ofiarą zamieszania związanego z kryzysem energetycznym powiązanym  

z wybuchem wojny na Ukrainie. Przez kilka lat Gmina Więcbork procedowała z Polską 

Spółka Gazownictwa plan gazyfikacji Więcborka i proces ten był na etapie przygotowanej 

pełnej dokumentacji wraz z niezbędnymi pozwoleniami, ale wybuch wspomnianego konfliktu 

zbrojnego i związany z nim drastyczny wzrost cen materiałów, wykonawstwa pomimo 

uzyskanego dofinansowania z Programu Operacyjnego spowodował, że Spółka nie podjęła 

tematu, bo inwestycja przestała się im finansowo opłacać. Podpisuje się pod ty, co zgłosili 

radni, sam wspomniał o Programie „Ciepłe Mieszkanie, który ma umożliwić właścicielom 

mieszkań i wspólnotom mieszkaniowym, pozyskanie środków na wymianę źródeł ciepła, czy 

termomodernizację. Bliższych informacji Gmina Więcbork będzie udzielała w momencie, 

kiedy wniosek zostanie rozpatrzony pozytywnie. Wówczas też ogłoszony zostanie nabór 
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wniosków. Na spotkaniu z Marszałkiem Województwa Kujawsko-Pomorskiego, o którym 

wspomniał w swoim sprawozdaniu z działalności, mówił, że wymienionych zostało 100 

tysięcy pieców, a 128 tysięcy zostało jeszcze do wymiany. Wtedy od jednego z uczestników 

debaty usłyszał, że te 100 tysięcy osób to, ci światli mieszkańcy, którzy wiedzieli, że jest 

uchwała antysmogową Sejmiku i dlatego dokonali wymiany. Z takim tokiem rozumowania 

trudno mu się zgodzić. Owszem, Gmina Więcbork przy okazji różnych spotkań  

z mieszkańcami, np. na zebraniach wiejskich informowała i informuje o stosownych 

wytycznych, ale, to, że wymiany dokonała jedynie część mieszkańców wynika z faktu, że 

pozostałych najzwyczajniej na to z przyczyn ekonomicznych nie stać i odwlekają, to w czasie, 

a nie ze względu na to, że nie chcą żyć w czystym środowisku. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

Ad.8 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

 

Burmistrz Więcborka przedstawił odpowiedzi na interpelacje złożone na sesji 

listopadowej w związku z wpływem odpowiedzi z instytucji, do których je skierowano. 

 

/Odp. na interp. radnego J. Kabattka/ 

✓ Odpowiedź z Państwowego Gospodarstwa Wodnego „Wody Polskie” – dostępna na 

stronie BIP Gminy Więcbork z zakładce Rada Miejska /Interpelacje/ oraz w biurze RM  

 

/odp. na interp. radnego S. Piłka/ 

✓ Odpowiedź z Zarządy Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy – dostępna na stronie BIP 

Gminy Więcbork z zakładce Rada Miejska /Interpelacje/ oraz w biurze RM. 

 

Radny Wenda odnosząc się do odpowiedzi „Wód Polskich” stwierdził, że rolnicy, którzy 

zostali poszkodowani przez zalewiska z strugi Lubcza, winni zgłaszać się do tej instytucji po 

odszkodowanie. Podjęte działania częściowo rozwiązały problem, ale bezdyskusyjnie reakcja 

była mocno spóźniona i w obecnych warunkach pogodowych nie mogła dać oczekiwanego 

efektu. Prace konserwacyjne należało przewidzieć w odpowiednim czasie, tym bardziej, że 

jest taki twór, jak „Wody Polskie”, który powinien monitorować bieżącą sytuację i właściwie 

reagować. Obecna sytuacja jest tragiczna, a poszkodowanych rolników wielu. Ktoś powinien 

za to ponieść konsekwencje. 

 

 

Ad.9 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radny Andrzej Wenda złożył interpelację w sprawie trudnej sytuacji hydrologicznej 

występującej na terenie gminy Więcbork. Wnioskował, aby Burmistrz Więcborka 

zorganizował spotkanie z Gminną Spółką Wodną w celu wypracowania strategii usuwania 

miejscowych zagrożeń, pomocy i innych pomocowych form działania.   

• Radny mówił również o drodze powiatowej Sypniewo-Borzyszkowo, która wymaga 

niezwłocznego remontu. 

 

Interpelacje i odpowiedzi znajdują się na stronie Biuletynu Informacji Publicznej 

Gminy Więcbork w zakładce Rada Miejska – „Interpelacje i Zapytania Radnych 

kadencja 2018-2023” 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i ogłosiła 15 przerwie w obradach  
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Po przerwie obrady wznowiono. 

Ad.10 Informację na temat realizacji zadań w roku 2023 i planowane przedsięwzięcia na rok 

2024 przedstawiła Dyrektor Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku  

p. Joanna Soja-Tońska. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu – do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

Informacja uzupełniona została Prezentacją multimedialną. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję 

Radna Beata Lida powiedziała, że analizując, materiał sprawozdania przedłożony radnym na 

sesję i przedstawioną w nim liczbę zrealizowanych działań jest pełna uznania, że przy stanie 

zatrudnienia wykazywanym w Miejsko-Gminnym Ośrodku Kultury w Więcborku, tak wiele 

się dzieje i tak wiele udało się zrobić. Sama wie ile takie przedsięwzięcia wymagają nakładu 

pracy i zaangażowania czasowego, a jak pokazuje sprawozdanie każdy miesiąc jest 

wypełniony maksymalnie. Ważnym jest również to, że odbiór społeczny na ofertę MGOPS 

jest bardzo pozytywny, co cieszy, dlatego gratuluje Dyrektor wykonanej pracy. 

Radny Jan Antczak również podziękował za to, co działo się w sferze kultury w roku 2023  

i za to, co na rok 2024 zaplanowała Dyrektor MGOK w Więcborku. 

Radny Mateusz Łański zapytał, jaki artysta jest przewidywany, jako gwiazda muzyczna na 

zaplanowane w okresie letnim „Dni Więcborka”. 

Dyrektor MGOK w Więcborku odpowiedziała, że w ubiegłym roku po „Dniach Więcborka 

przeprowadzono wśród mieszkańców sondę pytając, kogo chcieliby obejrzeć w kolejnym 

roku na scenie muzycznej. Odzew na to był spory i wówczas wybrano wykonawcę Vito 

Bambino, na drugim miejscu Zespół Lemon, a na trzecim GrubSon. Z tym trzema artystami 

prowadzono rozmowy – negocjacje. W ubiegłym roku prowadząc rozmowy z Vito Bambino 

zgodził się warunkując występ tym, że koncert będzie biletowany.  Taką opcję przyjęto 

rozważając np. bilety w postaci opasek za złotówkę, które spełnią wymóg artysty nie będąc 

jednocześnie obciążeniem finansowym dla mieszkańców. Niestety w momencie, kiedy doszło 

do podpisywania umowy pod koniec roku 2023 Vito Bambino, czy też jego menager wycofał 

się z wcześniejszych deklaracji, zatem młodzież na tego artystę będzie musiała jeszcze 

poczekać. Niemniej podpisano umowę z drugim z listy wykonawców wybranych przez 

mieszkańców, tj. z Zespołem Lemon. Koncert odbędzie się 28 lipca 2024 r. w niedziele  

o godzinie 21:00. 

Przewodnicząca RM zabierając głos mówiła, że w Domu Kultury naprawdę wiele się 

zmieniło, nawet wygląd wewnętrzny i zewnętrzny należy pochwalić. Dodała, że chwali 

umiarkowanie, żeby nie ostudzić zapału do kontynuacji tego kierunku transformacji. To, co 

się dzieje w jednostce kultury jest zauważalne, pokazało to też spotkanie podsumowujące 

działania MGOK i jego poszczególnych sekcji, w którym uczestniczyła wspólnie  

z Burmistrzem Więcborka. Przewodnicząca zasugerowała, aby na przyszłość na takie 

spotkania zapraszać wszystkich radnych, żeby, co mogli zobaczyć, jak i co dzieje się  

w MGOK i przekazywać tą informację dalej. Pytała natomiast, na jakim etapie działań jest 

Projekt, dotyczący aranżacji wystroju wewnętrznego Domu Kultury w Więcborku, który 

swego czasu Dyrektor przedstawiała radnym. Uwaga radnej dotyczyła przekazywania 

informacji o tym, co dzieje się w MGOK. Z informacji, jakie do niej docierają wynika, że 
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w tej kwestii niewystarczającym medium jest facebook. Wiele osób szuka w Internecie strony 

MGOK, a niekoniecznie facebookowej „Margolki”, bo jakby nie wiążą tych dwóch domen. 

Strona MGOK jest też nieregularnie i nie na bieżąco aktualizowana. Nie ma aktualnego 

kalendarza imprez. Prośba, zatem, aby zrobić ukłon szczególnie w stronę senioralnej części 

mieszkańców, którzy niekoniecznie są biegli w poruszaniu się w świecie wirtualnych 

wiadomości i powrócić do bardziej tradycyjnych form informowania o wydarzeniach, np.  

w postaci plakatów zarówno w mieście, jak i w sołectwach. Szczególna prośba dotyczyła 

szerszego rozpropagowania informacji o działającym w MGOK Kinie i jego aktualnym 

repertuarze, bo okazuje się, że nie wszyscy wiedzą, że Kino znów aktywnie działa. Kończąc 

wypowiedź pogratulowała prowadzonej działalności i prosiła, aby na tym nie poprzestawać,  

a ciągle się rozwijać.   

Dyrektor MGOK w Więcborku wskazała, że oczywiście wszystkie sugestie przyjmuje. 

Podała, że przed przyjściem na obrady z ciekawości sprawdziła liczbę wejść na stronę 

internetową MGOK i okazuje się, że w ubiegłym roku o tej porze było 22 tysiące wejść w 

tym roku 104 tysiące wejść. Zatem zainteresowanie jest spore, zatem oczywiście zgodnie  

z sugestią Przewodniczącej RM postara się, aby te informacje były na bieżąco aktualizowane. 

Jeżeli chodzi o ogłoszenia na słupach i nie tylko, w tym również na wioskach dotyczące 

reaktywacji i działalności Kina, to taka akcja była przeprowadzona i będzie systematycznie 

kontynuowana. Co do wspomnianego Projektu, to w jego miejsce wprowadzone zostało 

wykonanie wymiany instalacji elektrycznej. Jeżeli po wykonaniu kosztorysu okaże się, że aż 

tak duża kwota nie jest potrzebna na remont tej instalacji elektrycznej, wówczas zostanie 

sfinalizowany Projekt na aranżację wnętrz na parterze. 

Przewodnicząca RM zapytała o pomieszczenie, w którym stały stare projektory kinowe. 

Dyrektor MGOK w Więcborku odpowiedziała, że pomieszczenie zostało wyremontowane  

i w tej chwili mogą się tam odbywać zajęcia. Natomiast pomieszczenia na II piętrze 

zajmowane wcześniej przez Krajeński Park Krajobrazowy zostały przekazane Harcerzom  

i grupom młodzieżowym, które chcą się spotykać.   

Burmistrz Więcborka w imieniu swoim i mieszkańców Więcborku podziękował Dyrektor 

MGOK w Więcborku i pracownikom Jednostki za, to, co wydarzyło się w roku 2023, a jak 

pokazała prezentacja multimedialna tych wydarzeń było sporo. Ta aktywność jest zauważalna 

zarówno przez radnych Rady Miejskiej, jak i przez mieszkańców gminy Więcbork. O ile jest 

świadomość, że zawsze coś można zrobić inaczej, lepiej, czy coś udoskonalić, to 

zauważalnym jest, również przez mieszkańców, że działalność Ośrodka Kultury w Więcborku 

rozwija się w dobrym kierunku, za co bardzo dziękuje i prosi o jeszcze więcej w roku 

bieżącym. 

Przewodnicząca RM prosiła, aby prezentacja przedstawiona na sesji, została udostępniona 

na stronie internetowej MGOK w Więcborku, ale w nieco wolniejszym tempie niż miało to 

miejsce przed chwilą. Dyrektor dopowiedziała, że Facebookowa strona MGOK „Margolka” 

pomału będzie wygaszana, ale póki, co ma ona 5 tysięcy znajomych, a strona MGOK nieco 

ponad 2 tysiące, więc wydaje się, że jednak facebook dociera do nieco większego grona 

odbiorców. Jeżeli uda się sukcesywnie zwiększać grono odbiorców strony internetowej 

MGOK, to ta, Facebookowa zostanie wygaszona. Strona Facebookowa „Margolka, to profil 

osobowy i ma ograniczenie do 5 tysięcy odbiorców, (polubień/zaproszeń). 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 
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Ad.11 Sprawozdanie z realizacji planu pracy Rady za rok 2023 przedstawiła 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku p. Anna Łańska. 

 

Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu –do wglądu w biurze 

RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

Ad.12 Sprawozdania Komisji stałych RM z realizacji planów pracy za rok 2023. 

 

• Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej – Przewodniczący Komisji Jacek Kabattek - 

stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM  

w Więcborku oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Więcbork/, 

• Sprawozdanie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Przewodnicząca Komisji 

Natasza Ksobiak /stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego Protokołu /do wglądu  

w biurze RM w Więcborku oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy 

Więcbork/, 

• Sprawozdanie Komisji Połączonych RM: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – przedstawiła Przewodnicząca Komisji 

Oświaty /…/ p. Beata Kopta - stanowi Załącznik Nr 5 do niniejszego Protokołu /do 

wglądu w biurze RM w Więcborku oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej 

Gminy Więcbork/, 

• Sprawozdanie z Komisji Statutowej – Przewodniczący Komisji Jan Antczak - 

stanowi Załącznik Nr 6 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM  

w Więcborku oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Więcbork/, 

 

 

Ad.13 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2024 omówiła 

Przewodnicząca RM w Więcborku p. Anna Łańska. 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

 

1. Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych w 

związku  

z wpływem na wyodrębniony rachunek bankowy środków z Funduszu Pomocy na niżej 

wymienione zadania realizowane na podstawie Ustawy z dnia 12 marca 2022 r. o pomocy 

obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa:  

• wypłata świadczeń pieniężnych 40 zł za osobę dziennie (pomoc przyznawana na 

podstawie art. 13 ust. 1 ww. Ustawy) w rozdziale 75495 zwiększa się dochody (§2100)  

i wydatki (§3280 i §4860) o kwotę 2.416,00 zł,  

• pomoc w formie zasiłku okresowego (pomoc przyznawana na podstawie art. 29 i 30) w 

rozdziale 85214 zwiększa się dochody (§2100) i wydatki (§3290) o kwotę 1.200,00 zł,  

• świadczenie rodzinne (pomoc przyznawana na podstawie art. 26) w rozdziale 85595 

zwiększa się dochody (§2100) i wydatki (§3290 i §4860) o kwotę 4.833,00 zł.  

2. Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów (§2180) i wydatków budżetowych  

w rozdziale 85395 o kwotę 2.040,00 zł, w związku ze złożonym wnioskiem do Wojewody 

Kujawsko-Pomorskiego o przekazanie środków na wypłaty dodatku dla gospodarstw 

domowych w 2024 r. Po stronie wydatków środki ujęte zostały w rozdziale 85395 §3110  

i §4210.  
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3. Zwiększa się plan dochodów (§2460) i wydatków (§4010, §4110, §4120, §4710, §4210  

i §4300) w rozdziale 90005 o kwotę łączną 35.000,00 zł w związku z planowanym 

pokryciem przez NFOSiGW kosztów organizacji i funkcjonowania w 2024 r. punktu 

konsultacyjno-informacyjnego w ramach programu priorytetowego „Czyste powietrze”.  

4. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 40001 pomiędzy §4430 

a §4010, §4110 i §4120 o kwotę łączną 1.805,77 zł celem sfinansowania kosztów obsługi 

zadania polegającego na wypłacie wyrównań dla przedsiębiorstw energetycznych.  

5. Dokonuje się zmian w planie finansowym pomiędzy rozdziałem 60013 §4520,  

a rozdziałem 60002 §4520 o kwotę 100,00 zł celem zabezpieczenia środków na uiszczenie 

opłaty z tytułu umieszczenia sieci kanalizacji sanitarnej w pasie gruntów PKP.  

6. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 90015 pomiędzy §4270 

a §4300 o kwotę 966,00 zł. z przeznaczeniem na pokrycie kosztów przygotowania 

procedury przetargowej na zakup energii elektrycznej w 2025 r.  
 

Pytań nie było 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Ad.14 Projekt uchwały w sprawie pomników przyrody „Aleja Dębowa Runowo Krajeńskie - 

Borzyszkowo” przedstawił Kierownik Referatu UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski. 

 

 

Ustanawia się pomnikiem przyrody: 263 szt. dębów szypułkowych (Quercus robur) oraz 4 

szt. klonów pospolitych (Acer platanoides) rosnących wzdłuż drogi wojewódzkiej, relacji 

Runowo Krajeńskie - Borzyszkowo, oznaczonej, jako działka nr 319/1, położona w Runowie 

Krajeńskim, o obwodach w pierścienicy od 106 cm do 415 cm. Pomnikowi przyrody nadaje 

się nazwę „Aleja Dębowa Runowo Krajeńskie - Borzyszkowo”. Pomnik przyrody podlega 

ochronie w celu zachowania szczególnej wartości przyrodniczej i krajobrazowej. W stosunku 

do pomnika przyrody, o którym mowa w § 1, w ramach ochrony czynnej ustala się możliwość 

wykonywania cięć pielęgnacyjnych, sanitarnych (usuwanie posuszu) oraz cięć awaryjnych. 

W stosunku do ustanowionego pomnika przyrody, wprowadza się następujące zakazy:  

• niszczenia, uszkadzania lub przekształcania obiektu lub obszaru;  

• wykonywania prac ziemnych trwale zniekształcających rzeźbę terenu, z wyjątkiem prac 

związanych z zabezpieczeniem przeciwpowodziowym albo budową, odbudową, 

utrzymywaniem, remontem lub naprawą urządzeń wodnych;  

• uszkadzania i zanieczyszczania gleby;  
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• dokonywania zmian stosunków wodnych, jeżeli zmiany te nie służą ochronie przyrody 

albo racjonalnej gospodarce rolnej, leśnej, wodnej lub rybackiej;  

• wylewania gnojowicy, z wyjątkiem nawożenia użytkowanych gruntów rolnych;  

• zmiany sposobu użytkowania ziemi;  

• umieszczania tablic reklamowych. 

 

Objęcie ochroną prawną Alei Dębowej Runowo Krajeńskie - Borzyszkowo na obszarze 

Gminy Więcbork ma na celu ochronę walorów przyrodniczych Gminy oraz kształtowanie 

właściwych postaw człowieka wobec środowiska naturalnego poprzez edukację ekologiczną 

wspartą o kontekst promocyjny i kulturowy. Aleja Dębowa Runowo Krajeńskie - 

Borzyszkowo, wzbogaci wartość przyrodniczą, historyczną, kulturową, turystyczną  

i edukacyjno – ekologiczną Gminy Więcbork, a objęcie go ochroną prawną pozwoli lepiej 

chronić pomnik od potencjalnego zniszczenia oraz podkreśli potencjał przyrodniczy Gminy 

Więcbork, poprzez zwiększenie wolumenu gminnych pomników przyrody. Zgodnie z art. 44 

ust. 3a ustawy o ochronie przyrody projekt uchwały w sprawie pomnika przyrody wymaga 

uzgodnienia z właściwym Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska. Pismem z dnia 22 

listopada 2023 r. organ wystąpił do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska  

w Bydgoszczy o uzgodnienie projektu uchwały. Postanowieniem z dnia 21 grudnia 2023 r. 

Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Bydgoszczy uzgodnił pozytywnie projekt 

przedmiotowej uchwały. 

Geneza wywołania przedmiotowego projektu uchwały jest to, że Zarząd Dróg Wojewódzkich 

wystąpił do Gminy Więcbork z wnioskiem o wycinkę ośmiu sztuk dębów, które utraciły 

zdolności życiowe – są suche. Okazuje się, że ta Aleja Pomnikowa została ustanowiona 

Rozporządzeniem Wojewody w 1991r. Zgodnie z aktualnymi przepisami ustawy o ochronie 

przyrody, aby móc cokolwiek wykonywać na tej Alei wpierw należy ustanowić przez organ, 

który za to odpowiada, w tym przypadku przez Rade Miejską w Więcborku. Żeby tego 

dokonać trzeba było wszystkie drzewa zinwentaryzować, określić współrzędne geograficzne. 

Te czynności wykonano, a dane umieszczono w załączniku do procedowanej uchwały. Jeżeli 

na dzisiejszej sesji uchwała zostanie przyjęta, to po jej uprawomocnieniu kolejnym krokiem 

będzie wystąpienie do Rady Miejskiej o zdjęcie ochrony z ośmiu drzew, o których 

wspomniano powyżej i zgodę na usunięcie posuszu. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda zapytał, czy w związku z wycinką drzew planowane są nowe 

nasadzenia. 

 

Kierownik Referatu UM odpowiedział, że Zarząd Dróg Wojewódzkich złożył wniosek, 

będzie uchwała i zdajecie ochrony pomnikowej, Burmistrz będzie wydawał decyzję na 

wycinkę i w tych decyzjach zawsze są ujmowane nasadzenia zstępcze nałożone na właściciela 

gruntów, tj. w tym przypadku Zarząd Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy. Niemniej praktyka 

jest taka, że nie wskazuje się nr działki, tylko ilość i z zarządcą drogi ustala się, gdzie te 

nasadzenia mają zostać wykonane, oczywiście na koszt zarządcy drogi. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i poprosiła o przedstawienie opinii do projektu 

uchwały. 

 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 
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Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Ad.15 Projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy 

Więcbork w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków przedstawił Burmistrz 

Więcborka p. Waldemar Kuszewski. 

 

W roku 2023 w ogłoszonym naborze do nowego Programu Ochrony Zabytków samorządy 

terytorialne mogły aplikować o środki na zabytki wpisane do rejestru znajdującego się  

w gminnej ewidencji zabytków. Gmina Więcbork złożyła dwa, takie wnioski na remont 

pomieszczeń w Urzędzie Miejskim oraz remont elewacji Urzędy Miejskiego (dofinansowanie 

uzyskano w wysokości 441.000, 00 zł prace zostaną wykonane w roku 2024). W dniu 10 

lutego 2023r. na stronie Gminy Więcbork ogłoszony został nabór dla właścicieli takich 

zabytków z terminem na składanie wniosków do 17 lutego 2023r., a Gmina w dalszej 

kolejności składała je do Banku Gospodarstwa Krajowego – operatora rzeczonego Programu. 

Wniosków wpłynęło pięć, a dotyczą one Parafii w: Zabartowie, Pęperzynie, Sypniewie, 

Runowie Krajeńskim i Więcborku. Łączna wartość zawnioskowanych środków, to kwota: 

580.748, 00 zł. Gmina Więcbork otrzymała to dofinansowanie. Przedmiotowa uchwała przede 

wszystkim precyzuje, kto może się ubiegać o dotację, zakres prac objętych dotacją możliwych 

do sfinansowania, terminy realizacji, procedury dotyczące wyłonienia wykonawców, jak 

również formy rozliczenia dotacji. Zgodnie z art. 250 ustawy o finansach publicznych dotacja 

udzielona przez jednostkę samorządu gminnego musi zostać wykorzystana do 31 grudnia 

danego roku budżetowego. Projekt przedmiotowej uchwały został skierowany do Urzędu 

Ochrony Konkurencji i Konsumentów oraz Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi  

o zaopiniowanie. Prezes UOKiK wniósł sugestię, żeby w §8 ust. 2 lit a uchwały oraz pkt 6 z 

cz. 5 załącznik Nr 1 do projektu uchwały wprowadzić doprecyzowanie oraz uznał za 

konieczne doprecyzowanie projektu w taki sposób, aby jednoznacznie ograniczyć udzielanie 

pomocy de mini mis zgodnie z okresem stosowania Rozporządzenia Komisji UE z 2023 r. 

Cyt.: ”Ostatnim dniem udzielenia tej pomocy może być obecnie 30 czerwca 2031 roku”. 

Ministerstwo Rolnictwa /../ zasugerowało dodanie w §8 ust.1 po wyrazach „pomoc de mini 

mis” dodać „W tym pomocy de minimis w rolnictwie lub rybołówstwie”. Analogicznie 

postąpić po wyliczeniu w ust. 1 oraz ust. 2. Poprawki zostały naniesione i nie zachodzi 

konieczność ponownego zwracania się do ww. organów o opinie.  

 

Pytań nie było 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 
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Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Ad.16 Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji omówiła Przewodnicząca Komisji 

Skarg Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Więcborku p. Natasza Ksobiak. 

 

W dniu 17 listopada 2023 r. do Urzędu Miejskiego w Więcborku wpłynęła Petycja osoby 

Prawnej Szulc - Efekt Spółka z o. o. z siedzibą w Warszawie, w przedmiocie wykonania 

przez Urząd Miejski analizy rynku usług związanych z automatyzacją i robotyzacją  

w kontekście przeprowadzenia audytu technologicznego w Urzędzie, mającego na celu 

zidentyfikowanie możliwości wprowadzenia automatyzacji w różnych obszarach 

powierzonych Gminie zadań publicznych. Petycja przekazana została Przewodniczącej Rady 

Miejskiej w Więcborku, która skierowała ją do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Więcborku. Przedmiotowa Komisja zweryfikowała zasadność wniesionego 

podania na posiedzeniu w dniu 26 stycznia 2024 r. wydając opinię zgodnie, z którą, jego 

uwzględnienie jest niezasadne. Analizując problematykę Komisja wysłuchała wyjaśnień 

złożonych przez Zastępcę Burmistrza Więcborka p. Jacka Masztakowskiego oraz Informatyka 

Urzędu Miejskiego w Więcborku p. Krzysztofa Solarka. Na tej podstawie ustalono, że Gmina 

Więcbork ma zakończone wdrożenie Projektu „Cyfrowa Gmina" oraz złożony wniosek  

o dofinansowanie Projektu "Cyberbezpieczny Samorząd", który obecnie jest na etapie oceny 

merytorycznej. W ramach wspomnianego Projektu "Cyfrowa Gmina", wykonany został audyt 

technologiczny, jako element składowy przedsięwzięcia. Ponadto Urząd Miejski  

w Więcborku korzysta z oprogramowania dziedzinowego, które na etapie wdrożenia zostało 

ze sobą zintegrowane i służy realizacji powierzonych Gminie zadań publicznych. 

Jednocześnie należy podkreślić, że Urząd ma świadomość konieczności ciągłego podnoszenia 

wiedzy i kompetencji przez pracowników w zakresie objętym złożoną Petycją, dlatego 

zarówno w zakończonym Projekcie "Cyfrowa Gmina", jak i planowanym Projekcie 

„Cyberbezpieczny Samorząd", zostały uwzględnione stosowne szkolenia tematyczne. 

 

Pytań nie było 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 
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Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023  

Ad. 17 Wolne Wnioski i informacje. 

 

Burmistrz Więcborka zabierając głos doprecyzował swoją wcześniejszą wypowiedź 

odnośnie przedsiębiorców nieracjonalnie realizujących Program „Czyste Powietrze”. 

Podkreślił, że zna wielu przedsiębiorców nie tylko z terenu gminy Więcbork, którzy 

doradzają i realizują ten Program i na pewno nie zostawiają mieszkańców z żadnym 

problemem. Chciał jedynie uczulić mieszkańców na takich oferentów, którzy patrzą tylko  

i wyłącznie na swój własny interes, nie patrząc, jak później beneficjent poradzi sobie  

z wydatkami i bieżącym utrzymaniem nowego źródła energii cieplnej.  

Przewodnicząca RM przypomniała radnym o złożeniu oświadczeń majątkowych. Pierwsze 

oświadczenie radni muszą złożyć na dwa miesiące przed końcem kadencji Rady, która 

upływa 30 kwietnia 2024r., tj. do 29 lutego 2024r. ze stanem majątkowym na ten dzień. 

Kolejne do 30 kwietnia 2024 r. ze staniem majątkowym na dzień 31 grudnia 2023 r., tj. za 

poprzedni rok. Radna życzyła również radnym i wszystkim mieszkańcom wspaniałych ferii 

zimowych. 

Na tym obrady zakończono. 

 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady siedemdziesiątej sesji Rady 

Miejskiej w Więcborku” zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ Anna Łańska 

 

 


